
Protokół Nr LVI/10
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 czerwca 2010 roku

Otwarcie obrad     – godz. 1512 
Zamknięcie obrad – godz. 1957

Ad.1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne  –  w  sesji  uczestniczyło  14  radnych  (lista  obecności  radnych,  lista 
obecności  sołtysów  i  lista  obecności  gości  zaproszonych  stanowią  załączniki  do 
protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4

Nie wniesiono uwag do protokołu z sesji RM z dnia 31 maja 2010 roku i przystąpiono 
do głosowania nad jego przyjęciem: 
głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

Nie wniesiono uwag do protokołu z sesji nadzwyczajnej RM z dnia 10 czerwca 2010 
roku i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
głosowało 14   radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6

Przewodniczący RM zapytał  czy są uwagi i  propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad:
głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 7

Przewodniczący RM poprosił o wystąpienie prof. Mieczysław Dudka i prof. Tadeusza 
Zaborowskiego.



Wystąpienie prof. Mieczysława Dudka na temat: „Kreowanie nowych paradygmatów 
w ekonomii w dobie kryzysów gospodarczych” – prof. omówił najważniejsze elementy 
kreowania dotyczących nowych paradygmatów w ekonomi.

O godz. 1545  liczba radnych zwiększyła się do 15 w obradach uczestniczy Alfreda 
Rakowska.

B. Siemczonek – odniosła się do wystąpienia prof. Dudka w sprawie omówionego 
paradygmatu punktu 1, 2 i 3 które wzajemnie się nie wykluczają, lecz uzupełniają. 
Radna uważa, że każdy z nich zawiera pewien element, który można wykorzystać 
przy punkcie 2 i 3. Radna zapytała, czy profesor to potwierdza. 

 M.  Dudek  –  wyjaśnił,  że  nowa  synteza  nie  pomogła  w  uniknięciu  kryzysu 
gospodarczego,  jest  to  ten  sam  paradygmat,  który  zaczął  kumulować  wiedzę 
niewspółmierna do rzeczywistości.  

B. Siemczonek radną interesuje gospodarka efektywna w Polsce:
 zapytała jakie są słabe i mocne strony gospodarki polskiej
 zapytała, czy efektywny wzrost gospodarczy jest możliwy do osiągnięcia, jakie 

potrzebne byłyby inwestycje, co jest kluczem do sukcesu
 zapytała,  czy  ustawa  antykryzysowa  spełnia  oczekiwania  profesora, 

pracodawców i pracowników.

M. Dudek – wyjaśnił, że przy bezrobociu gospodarka nie jest efektywna, ponieważ 
nie  wykorzystała  wszystkich  swoich  zasobów,  jakie  posiada,  ale  jest  możliwa. 
Profesor  uważa,  że gospodarkę można uefektywniać przez rozwój  nowej  wiedzy, 
nowych technologii, przekierowanie na nową produkcję, jednak nie ma gospodarki 
permanentnie  efektywnej.  Profesor  przytoczył  przykłady  ulepszenia  efektywności 
gospodarki polskiej. 

Wystąpienie prof. Tadeusza Zaborowskiego na temat: „Rola kapitału intelektualnego 
w kształtowaniu nowoczesnej gospodarki w Polsce”.

B.  Siemczonek  –  zapytała,  czy  Polska  stwarza  odpowiednie  warunki  dla 
wykorzystania kapitału wiedzy, energii i przedsiębiorczości Polaków. Radna zgadza 
się,  że gospodarkę tworzą ludzie,  ale tak naprawdę to wiedza ludzi,  która jest  w 
Polsce niedoceniana.

T. Zaborowski – wyjaśnił, że Polacy nie chcą wracać do Polski, bo w dalszym ciągu 
człowiek jest traktowany jako przedmiot,  dlatego w Polsce obywatel nie czuje się 
swobodnie  i  dobrze a  zagranicą  człowiek  traktowany  jest  jako  podmiot.  Profesor 
podał przykłady kapitału intelektualnego.

B.  Sobczyńska  –  zgadza  się  z  wypowiedzią  profesora  odnośnie  kapitału 
intelektualnego,  który  jest  podstawowym  elementem  rozwoju  każdej  organizacji, 
zapytała,  jakie  czynniki  wewnętrzne  powinny  zadziałać,  aby  kapitał  intelektualny 
tworzony na miejscu nie odpływał za granicę poza gminę oraz powiat.

T. Zaborowski – uważa, że to, co zostało w gminie zrobione jest dużym wysiłkiem, 
koncepcje rozwojowe przedstawione na spotkaniu przez Burmistrza nie  zostałyby 



zrealizowane  bez  pomocy  innych.  Konieczne  jest  uruchomienie  organizacji 
społecznych, które poprą Burmistrza. Profesor uważa, że gmina może pozyskiwać 
środki poprzez działania organizacji pozarządowych, które będą wspierać Burmistrza 
w jego działaniach na rzecz gminy. 

Przewodniczący RM ogłosił 15 minutową przerwę.

Burmistrz  -  podziękował  za  przyjazd  oraz  wykłady,  podziękował  również 
nieobecnemu  autorowi  spotkania  Panu  Zbigniewowi  Kulasowi.  Burmistrz  zaprosił 
profesorów do ponownego przyjazdu.

Przewodniczący RM ponownie ogłosił 15 minutową przerwę.

Przewodniczący RM o godz. 1740 wznowił obrady sesji.
Po przerwie liczba radnych wynosi 14 na sali obrad nie jest obecny A. Kukurba.

Ad. 8

E.  Mihilewicz  –  złożyła  informację  o  funkcjonowaniu  Gminnego  Przedszkola 
Publicznego  z  grupą  żłobkową  w  Radkowie  (informacja  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

M.  Kaleta  –  Białas  –  złożyła  informację  o  funkcjonowaniu  Zespołu  Szkolno  – 
Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej (informacja stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1809 na obrady sesji przybył radny A. Kukurba.

M.  Ciechanowicz  –  złożyła  informację  o  funkcjonowaniu  Zespołu  Szkolno  – 
Przedszkolnego w Wambierzycach (informacja stanowi załącznik do protokołu).

B. Siemczonek – odniosła się do złożonego sprawozdania w kwestii liczby uczniów w 
klasach. 

G.  Klecha  –  Seledec  –  złożyła  informację  o  funkcjonowaniu  Publicznej  Szkoły 
Podstawowej w Radkowie (informacja stanowi załącznik do protokołu).

B. Sobczyńska – złożyła informację o funkcjonowaniu Zespołu Szkół  w Ścinawce 
Średniej z oddziałami integracyjnymi (informacja stanowi załącznik do protokołu).

A. Kukurba – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki zwrócił się 
do dyr. placówek oświatowych – podziękował dyrektorom i nauczycielom za trud w 
nauczaniu  najmłodszych  mieszkańców  gminy,  podkreślając,  że  bardzo  dobry 
pomysłem są programy naprawcze w szkołach.

Przewodniczący RM poinformował o nieobecności dyr. Gimnazjum Pani Ewy Krűger.

O godz.  1926  obrady sesji  opuścił  radny J.  Gorczycki  na sali  obrad przebywa 14 
radnych.



Z-ca  Burmistrza  złożyła  informację  ogólną  dotyczącą  funkcjonowania  placówek 
oświatowych na terenie Miasta i  Gminy Radków (informacja stanowi załącznik do 
protokołu). 

Burmistrz  –  podziękował  za złożenie sprawozdań.  Burmistrz  poddał  pod rozwagę 
dyrektorom  szkół,  Radom  Pedagogicznym  kilka  zagrożeń,  które  wynikają  ze 
złożonych sprawozdań. Burmistrz od lat zajmuje się sporządzaniem uproszczonych 
analiz szans i zagrożeń i uważa, że dochodzi się do paradoksu, który zdarza się w 
działaniach  ekonomicznych,  że  mocna  strona  staje  się  słabą  stroną.  Burmistrz 
zwrócił uwagę na fakt, że rosną koszty a spadają efekty i poprzez takie przypadki  
pozbawiamy  się  bazy,  dlatego  musi  zaistnieć  współpraca  pomiędzy  szkołami 
podstawowymi  i  gimnazjami,  bo  dojdzie  do  sytuacji,  że  gimnazja  nie  będą  miały 
zasobu  w  uczniach  z  podstawówek.  Rodzice  poszczegając  poziom  w 
podstawówkach  i  poziom  w  gimnazjach  będą  wywozić  dzieci  do  przyległych 
regionów naszej gminy. Burmistrz poprosił o przegłosowanie przez Radę wniosku, 
aby sprawozdanie z prac Burmistrza zdjąć z dzisiejszego porządku obrad i przełożyć 
na sesje nadzwyczajną, która odbędzie 13.07.2010r.  na której  zostaną omówione 
zmiany budżetowe z uwagi na wdrożenie dwóch nowych projektów oraz dyskusja 
nad planem zagospodarowania przestrzennego dla obszarów Tłumaczów – Wschód.

Przewodniczący RM poprosił o głosowanie wniosku Burmistrza w sprawie zdjęcia z 
dzisiejszej sesji sprawozdania z prac Burmistrza z porządku obrad:
głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0     wstrzymało się – 0.

B. Siemczonek – Przewodnicząca Komisji Zdrowia Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego – w imieniu Komisji zwróciła się z prośbą do dyr. placówek oświatowych 
do podjęcia kolejnych działań, które będą skutkować lepszymi ocenami egzaminów i 
sprawdzianów a tym samym efektów nauczania na wyższym poziomie.

A. Kukurba – poinformował, że uczestniczył w obchodach 10 - lecia Gimnazjum w 
Radkowie im. M. Kopernika, pogratulował Pani dyrektor i nauczycielom za wspaniałą 
imprezę.

S. Hajłasz – zaproponował, aby przełożyć na sesję lipcową punkt 9 i 10 oraz punkt  
13,14 i 15 porządku obrad dzisiejszej sesji a przegłosować uchwały na dzisiejszej 
sesji. 

Przewodniczący RM poddał wniosek radnego S. Hajłasza pod głosowanie i zapytał, 
kto z radnych jest za przyjęciem takiego wniosku.
głosowało 14 radnych:    za – 13   przeciw – 0      wstrzymało się – 1.

Ad. 12

Druk NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2010 
rok

Burmistrz  –  poprosił  o  przyjęcie  wszystkich  czterech projektów uchwał  zgodnie z 
uzasadnieniem, które były szeroko omawiane na posiedzeniach Komisji.



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:  za – 14     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

Druk  NR  2  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad  i  trybu  umarzania, 
odraczania  i  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych,  mający  charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Radków lub jej  jednostką podległym 
oraz wskazania organów do tego uprawnionych

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:  za – 14     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  3  w  sprawie  określenia  zakresu  i  formy  informacji  o  przebiegu 
wykonania  budżetu  gminy  Radków  za  pierwsze  półrocze,  informacji  o 
kształtowaniu się wieloletnie prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.



B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:  za – 14     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  4  w  sprawie  likwidacji  zakładu  budżetowego  o  nazwie  Gminne 
Przedszkole Publiczne z grupą żłobkową w Radkowie celem przekształcenia go 
w  jednostkę  budżetową  o  nazwie  Gminne  Przedszkole  Publiczne  z  grupą 
żłobkową w Radkowie

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:  za – 14     przeciw – 0      wstrzymało się – 0.

Ad. 16

Przewodniczący RM zamknął obrady LVI sesji Rady Miejskiej. 

   Protokołowała: Przewodniczący
 Lucyna Połowczuk   Rady Miejskiej w Radkowie

           Marian Gancarski


